

JTI Egypt and Misr Elkheir Foundation Sign Cooperation Agreement to Improve Clean Water Access in Villages of Shebin El-Kom, Monufia Governorate

Cairo – February 9, 2025: As part of Japan Tobacco International (JTI) Egypt's ongoing efforts to support vulnerable groups and implement projects aimed at improving living conditions and promoting social solidarity across various governorates, JTI Egypt and Misr Elkheir Foundation have signed a cooperation agreement to improve access to clean and safe water for 16,500 residents in the Shebin El-Kom district of Monoufia Governorate.

The signing ceremony was attended by Fumio Iwai the Japanese Ambassador to Egypt, Mohamed Mousa Deputy Governor of Monoufia, Mariana Salib General Manager of JTI Egypt, and Amal Mubada Chief Fundraising Officer at Misr Elkheir Foundation, in addition to several prominent figures.

The project aims to improve access to clean water by replacing damaged water pipes in certain villages of Shebin El-Kom, ensuring a reliable and safe water supply for the local community. This initiative will significantly reduce the daily struggles of residents in obtaining safe drinking water. Additionally, the project will enhance public health in the area by preventing waterborne diseases such as hepatitis and other illnesses, thereby improving the overall well-being of the community.

Fumio Iwai, Japanese Ambassador, commended JTI for its efforts and support in this project, highlighting its role in strengthening collaboration with the Misr Elkheir Foundation in sustainable development. He emphasized the significance of initiatives that enhance community well-being.

Ambassador Iwai noted that this project marks a key step toward advancing sustainable development in Egypt and serves as a model for effective cooperation between the private sector and civil society.

Mohamed Moussa, Deputy Governor of Menoufia, praised JTI's leading role in serving civil society during the meeting. He highlighted the company's initiatives aimed at improving the quality of life for citizens, with a particular focus on the project to provide clean drinking water to villages and districts in Shebin El-Kom.

The Deputy Governor emphasized the importance of collaboration and partnership among various stakeholders. This partnership is embodied by the government, represented by the Menoufia Governorate and the Investment Authority, the private sector, represented by JTI,

and civil society organizations, particularly Misr El-Kheir Foundation, which plays a pivotal role in supporting sustainable development.

He also commended JTI's efforts in job creation, enhancing Egyptian exports, and actively participating in community development. These efforts align with the country's economic vision and reflect the private sector's commitment to supporting Egypt's comprehensive development journey.

Mariana Salib, GM of JTI Egypt said: "We are proud to partner with Misr ElKheir Foundation on this important project, which contributes to improving the lives of thousands of residents and reflects our commitment to social responsibility." She explained that sustainable community development is a core aspect of JTI, ensuring a long-term positive impact on the lives of Egyptians and enhancing their ability to face daily challenges.

Mrs. Amal Mobadda commented: "In a step that reflects the importance of community partnership, Misr El Kheir Foundation and Japan Tobacco International signed a new cooperation protocol. This partnership aims to enhance sustainable development efforts in Egypt by implementing joint projects that serve the community and contribute to improving the quality of life for citizens. This initiative comes as part of the shared belief of both parties in the importance of the role of civil society and the private sector in supporting the community and activating the principles of corporate social responsibility."

-End-

About JTI:

Japan Tobacco International (JTI) is one of the global leaders in the tobacco and electronic smoking products industry, selling its products in over 130 countries. The company globally owns the brands "Winston," the second-largest cigarette brand in the world, and "Camel" outside of the United States. Other global brands include "MEVIUS" and "LD." JTI is also a major player in the international e-cigarette market through its heated tobacco brand "Ploom" and e-cigarette brand "Logic." The company's headquarters is in Geneva, Switzerland, and it employs around 46,000 people. It was awarded the "Best Global Employer" for the tenth consecutive year in 2024. JTI is a member of the JT Group.

The company began its investments in the Egyptian market in 2013, with some of its most well-known brands in Egypt being "Winston," "Camel," "Gold Coast," and "Al-Nakhla Molasses".

بحضور السفير الياباني بمصر

اليابان الدولية للتبغ JTI ومؤسسة مصر الخير توقعان اتفاقية تعاون لتوصيل المياه النظيفة في قرى شبين الكوم بمحافظة المنوفية

القاهرة - 9 فبراير 2025

في إطار جهود شركة اليابان الدولية للتبغ إيجيبتي JTI المتواصلة لدعم الفئات الأكثر احتياجًا وتنفيذ مشروعات تهدف إلى تحسين الظروف المعيشية وتعزيز التكافل الاجتماعي في مختلف المحافظات، وقعت الشركة ومؤسسة مصر الخير اتفاقية تعاون تهدف إلى توفير مياه نظيفة وآمنة لـ 16,500 نسمة في قرى شبين الكوم بمحافظة المنوفية.

وشهد توقيع الاتفاقية كل من السفير الياباني بالقاهرة، فوميو ايواي، والسيد محمد موسى نائب محافظ المنوفية، والأستاذة ماريانا صليب، مدير عام شركة JTI في مصر، وأمل مبدى رئيس قطاع تنمية الموارد بمؤسسة مصر الخير، إلى جانب عدد من الشخصيات البارزة.

ويهدف المشروع إلى تحسين الوصول إلى المياه النظيفة من خلال استبدال الأنابيب المائبة التالفة في عدد من قرى شبين الكوم، مما يضمن توفير إمدادات مياه آمنة وصالحة للشرب للمجتمع المحلي. مما سيسهم بشكل كبير في تقليل المعاناة اليومية للسكان. كما يعمل المشروع على تحسين الصحة العامة في المنطقة، حيث يساعد الوصول إلى المياه النظيفة في الوقاية من الأمراض المنقولة عبر المياه غير الصالحة للشرب مثل التهاب الكبد والأمراض المائية الأخرى، مما يعزز رفاهية المجتمع بشكل عام.

وفي هذا السياق، أشاد السفير الياباني، فوميو ايواي، بجهود ودعم شركة اليابان الدولية للتبغ JTI لهذا المشروع الذي يعزز التعاون بين الشركة ومؤسسة مصر الخير في مجالات التنمية المستدامة، وبشكل نموذجي يحتذى به في التعاون بين القطاعين الخاص والمجتمع المدني، مؤكداً على أهمية المشاريع التي تسهم في رفاهية المجتمعات وفي تحقيق التنمية المستدامة في مصر.

وأشاد السيد محمد موسى، نائب محافظ المنوفية، خلال اللقاء، بالدور الرائد الذي تتبناه شركة اليابان الدولية للتبغ JTI في خدمة المجتمع المدني، من خلال مبادراتها الهادفة إلى تحسين جودة حياة المواطنين، وعلى رأسها مشروع توصيل مياه الشرب النظيفة لقرى ونواحي شبين الكوم.

وأكد موسى على أهمية روح التعاون والشراكة بين مختلف الأطراف، حيث تتجسد أركان هذه الشراكة في الحكومة ممثلة في محافظة المنوفية وهيئة الاستثمار، والقطاع الخاص ممثلاً في شركة JTI، إلى جانب مؤسسات المجتمع المدني ممثلة في مؤسسة مصر الخير، التي تلعب دوراً محورياً في دعم التنمية المستدامة.

كما أثنى على جهود الشركة في خلق فرص العمل، وتعزيز الصادرات المصرية والمشاركة الفاعلة في العمل المجتمعي، بما يتماشى مع رؤية الدولة الاقتصادية، ويعكس التزام القطاع الخاص بدعم مسيرة التنمية الشاملة في مصر.

وبدورها صرحت ماريانا صليب، مدير عام شركة اليابان الدولية JTI في مصر: "نحن فخورون بالشراكة مع مؤسسة مصر الخير في هذا المشروع الهام الذي يساهم في تحسين حياة الآلاف من السكان، ويعكس التزامنا بالمسؤولية تجاه المجتمعات التي نعمل بها."

وأوضحت أن التنمية المجتمعية المستدامة تأتي على رأس أولويات الشركة، مما يضمن تحقيق تأثير طويل الأمد في تحسين حياة المواطنين في مصر وتعزيز قدرتهم على مواجهة التحديات اليومية.

واضافت المهندسة أمل مبدى: "في خطوة تعكس أهمية الشراكة المجتمعية، وقعت مؤسسة مصر الخير وشركة اليابان الدولية للتبغ بروتوكول تعاون جديد. تهدف هذه الشراكة إلى تعزيز جهود التنمية المستدامة في مصر، من خلال تنفيذ مشاريع مشتركة تخدم المجتمع وتساهم في تحسين جودة حياة المواطنين. وتأتي هذه المبادرة في

إطار إيمان الشركين بأهمية دور المجتمع المدني والقطاع الخاص في دعم المجتمع وتفعيل مبادئ المسؤولية المجتمعية"

-انتهى-

نبذة عن شركة اليابان الدولية للتبغ (JTI)

شركة اليابان الدولية للتبغ (JTI) هي واحدة من الشركات الرائدة عالميًا في صناعة التبغ ومنتجات التدخين الإلكترونية، حيث تباع منتجاتها في أكثر من 130 دولة. تمتلك الشركة عالميًا علامتي "وينستون" (Winston) التي تحتل المرتبة الثانية عالميًا بين علامات السجائر، و"كاميل" (Camel) خارج الولايات المتحدة. كما تشمل العلامات التجارية الأخرى العالمية "MEVIUS" و"LD". تُعتبر JTI أيضًا لاعبًا رئيسيًا في سوق التدخين الإلكتروني الدولي من خلال علامتها التجارية للتبغ المُسخن "Ploom" وعلامة السجائر الإلكترونية "Logic". يقع مقر الشركة الرئيسي في جنيف، سويسرا، وتوظف حوالي 46,000 شخص، وقد حصلت على جائزة "أفضل صاحب عمل عالمي" للسنة العاشرة على التوالي في عام 2024. JTI هي عضو في مجموعة شركات JT.

بدأت استثمارات الشركة في السوق المصري في عام 2013، ومن بين أشهر علاماتها التجارية في مصر "وينستون" و"كاميل" و"جولد كوست" و"معسل النخلة".